
Ev. č. RFZU/Z‐62/2016 

 

 

Zápis ze 62. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 22. března 2016 na pracovišti Cukrovarnická 

 

Přítomni: A. Fejfar, M. Glogarová, P. Hedbávný, J. Humlíček, J. Krása, P. Lejček, J. J. Mareš, 

M. Nikl, P. Reimer, J. Řídký, O. Schneeweiss, P. Šittner (12 členů Rady s právem hlasovat) 

Omluveni: M. Hof, J. Hořejší 

Tajemník: J. Rameš 

Hosté: I. Gregora  

 

 

 

Program jednání 
 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i. (dále jen Rada, FZÚ) schválila zápis ze 61. zasedání konaného dne 8. 12. 

2015 bez připomínek. 

 

2. P. Reimer seznámil Radu s výsledky hlasování per rollam v období po 61. zasedání. Rada hlasovala 

celkem o osmi bodech:   

 Rada projednala návrh Memoranda o spolupráci ve výzkumu, vývoji a inovacích mezi FZÚ  

a Výzkumným ústavem veterinárního lékařství, v. v. i., v Brně. (Hlasovalo 13 členů Rady, 

Rada vyslovila souhlas). 

 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (HiLASE) a Korea Advanced 

Institute of Science and Technology (KAIST), Korejská republika. (Hlasovalo 14 členů 

Rady, Rada vyslovila souhlas).  

 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (Collaborative Research Agreement) mezi 

FZÚ a Shanghai Institute of Ceramics, Chinese Academy of Sciences (SICCAS), Čína. 

(Hlasovalo 11 členů Rady, Rada vyslovila souhlas). 

 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (HiLASE) a National Institute 

for Fusion Science (NIFS), Gifu, Japonsko. (Hlasovalo 13 členů Rady, Rada vyslovila 

souhlas). 

 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (Collaborative Research Agreement) mezi 

FZÚ (HiLASE) a společností GIGAPHOTON INC., Oyama, Japonsko. (Hlasovalo 14 členů 

Rady, Rada vyslovila souhlas). 

 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a SIGMA Clermont, Francie. 

(Hlasovalo 11 členů Rady, Rada vyslovila souhlas). 

  Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (ELI Beamlines a HiLASE) a 

Center for Physical Sciences and Technology (FTMC), Vilnius, Litva. (Hlasovalo 11 členů 

Rady, Rada vyslovila souhlas). 



 Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Shanghai Institute of 

Optics and Fine Mechanics (SIOM), Čína. (Hlasovalo 11 členů Rady, Rada vyslovila 

souhlas). 

 

 

3. Rada projednala návrh na udělení Akademické prémie P. Jelínkovi a doporučila ho řediteli 

k podání. 

 
4. Rada projednala návrhy na udělení Prémie Otto Wichterleho. Navrhovaní kandidáti jsou Kamil 

Olejník, Prokop Hapala, Kateřina Falk, Štěpán Stehlík a Jaroslav Nejdl.  Rada vyslovila souhlas 

s podáním všech návrhů.  

 

5. Rada projednala a doporučila podání návrhů na mzdovou podporu postdoktorandů  na 

pracovištích AV ČR v rámci Programu na podporu perspektivních lidských zdrojů pro pět 

kandidátů, jejichž kandidaturu projednala výběrová komise tvořená členy kolegia ředitele, a to 

v tomto pořadí: 1. Ing. Jakub Vícha, 2.  Mgr. Petr Ashcheulov, Ph.D., 3.  Mgr. Fedir Borodavka, 

Ph.D., 4. Ing. Jiří Thoma, Ph.D., 5. Mgr. Shuping Liu. 

   

6. Rada po krátké diskusi rozhodla odložit projednání návrhu dohody (Cooperative Agreement) s 

firmou Perspective Solutions Sp. z o. o. na příští zasedání. 

 

7. Rada projednala prodloužení platnosti dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Laser‐

Laboratorium Goettingen e.V. (LLG), Německo. 

 

8. Rada projednala prodloužení platnosti dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Ferdinand –Braun‐ 

Institut, Leibnitz – Institut fuer Hoechstfrequenztechnik (FBH), Berlin, Německo. 

 

9. Rada projednala prodloužení platnosti dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Institute of Optics 

and Quantum Electronics (IOQ), Jena, Německo. 

 

10. A. Fejfar podrobně informoval Radu o návrhu smlouvy o provedení smluvního výzkumu mezi FZÚ 

a firmou HVM Plasma, spol. s r. o., a o otázkách spojených s její přípravou. Rada návrh 

projednala. V diskusi opakovaně zazněly hlasy podporující jak tuto konkrétní spolupráci, tak 

obecně typ spolupráce mezi FZÚ a průmyslovými firmami podobného charakteru. Při té 

příležitosti byly podrobně rozebírány klady a zápory různých forem spolupráce (smluvní výzkum 

nebo účinná spolupráce), a to jak z praktického, tak z právního hlediska. Rada doporučila řediteli, 

aby našel vhodný způsob, jak takový typ spolupráce uzavřít. 

 

11. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Penza State University, Penza, 

Rusko. 

 

12. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a The Basque Center for Materials, 

Applications and Nanostructures (BCM), Bilbao, Španělsko. 

 

 



13. Rada schválila návrhy ředitele na přiznání smluvní mzdy těmto pracovníkům:  

Alexander Molodozhentsev 

Venkatesan Jambunathan 

 

14. Rada schválila změnu organizačního řádu FZÚ spočívající v tom, že se ruší funkce Zástupce 

ředitele pro projekty operačního programu VaVpI (jejíž existence přestala dávat smysl, protože 

operační program VaVpI skončil) a zřizuje se funkce Zástupce ředitele pro projekty ELI a Hilase.  

 

15. Rada schválila změnu vnitřního mzdového předpisu FZÚ spočívající v tom, že 

 byla zpřesněna formulace stanovující maximální výši osobního příplatku zaměstnanci tak, 

že jednoznačně odpovídá praxi dosud uplatňované ve FZÚ,  

 v souladu se změnou nařízení vlády č. 576/2006 Sb., jež nabyla účinnosti od 1. ledna 2016 

a v jejímž rámci se mění pravidla o vymezení ztíženého pracovního prostředí a o výši 

příplatku ke mzdě za práci ve ztíženém pracovním prostředí, byl zrušen odstavec 

přiznávající nárok na příplatek za práci ve ztíženém pracovním prostředí pracovníkům 

pracujícím s lasery. 

 

16. Rada projednala návrhy projektů s účastí FZÚ v rámci grantové výzvy GA ČR v roce 2016 a dalších 

projektů (v rámci programu GAMA TA ČR, různých výzev MŠMT, GA Ministerstva zdravotnictví a 

evropských projektů v programu H2020) podle aktuálního stavu v databázi DAGRA. Seznam 

návrhů, který vypracoval a na zasedání prezentoval M. Nikl, je uložen u tajemníka Rady. 

 

17. J. Řídký informoval Radu o průběhu hodnocení FZÚ v rámci hodnocení výzkumné a odborné 

činnosti pracovišť AV ČR v letech 2010‐2014. Stručně charakterizoval práci obou komisí, jež 

působily v ústavu (komise 3 – Physical sciences – a komise 8 – Engineering and technology) a 

závěry, k nimž dospěly ve svých zprávách. Navrhl, aby se Rada vrátila k tématu na příštím 

zasedání a zabývala se podrobněji hodnocením ústavu i hodnocením jednotlivých týmů. Požádal 

členy Rady, aby se s hodnoceními komisí i s reakcemi vedoucích týmů (pokud takové existují) 

před příštím zasedáním podrobněji seznámili z dokumentů, které mají k dispozici jako 

podkladové materiály k tomuto bodu programu. 

 

18. J. Řídký seznámil Radu s otázkami spojenými s financováním badatelského centra PALS, 

společného pracoviště FZÚ a Ústavu fyziky plazmatu AV ČR, v. v. i. Informoval Radu, že vytvořil 

panel složený z pracovníků FZÚ, specialistů zabývajících se fyzikou s využitím laserů, jehož úkolem 

je vyjádřit se k budoucnosti a možnostem využití infrastruktury PALS pro FZÚ po roce 2017. Se 

závěry panelu bude Rada FZÚ seznámena. 

 

19. Různé 

 Rada projednala návrh P. Lejčka zabývat se výší příspěvků na rekreaci dětí podle § 5, oddíl II., 

odst. 1 b), 1 c) vnitřního předpisu FZÚ Pravidla pro hospodaření se sociálním fondem. Rada 

po diskuzi podpořila záměr vypustit odstavec 1 c) (tj. zrušit příspěvek na rekreaci dětí od 18 

do 26 let, které nejsou výdělečně činné) a v souvislosti s tím vypustit odkazy na odstavec 1 c) 

z odstavce 3. Rada doporučila řediteli, aby před tím, než dojde k případnému schvalování 

změny předpisu, jednal o navrhované změně se zástupci odborové organizace. Ředitel 

konstatoval, že k tomu bude příležitost při nadcházejícím uzavírání nové kolektivní smlouvy.   



 A. Fejfar informoval Radu o tom, že na P. Jelínka se obrátili představitelé Fulbrightovy nadace 

se žádostí, aby v rámci akce U.S. STEM Study Abroad Capacity‐Building Workshop ‐ Bringing 

More U.S. Students in STEM to Czech Universities, která proběhne v dubnu t. r., vystoupil 

s prezentací našeho ústavu. Rada vyslovila s uskutečněním tohoto záměru souhlas. Bylo též 

dohodnuto, že A. Fejfar zprostředkuje pro Radu podrobnější informace o tomto workshopu. 

 J. Řídký a J. J. Mareš informovali Radu o aktuálním stavu přípravy projektu FZÚ v rámci výzvy 

Excelentní výzkum operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání.  

 Příští zasedání Rady proběhne mimořádně v pátek 22. 4. 2016 od 9.30 hodin na pracovišti 

Slovanka. 

 Následující zasedání Rady proběhne opět mimořádně ve středu 25. 5. 2015 od 9.30 hodin 

opět na pracovišti Slovanka.  

 

 

 

 

 

31. 3. 2016                                       Petr Reimer, Jiří Rameš 

 
 

 


